
Strona 1 z 6 
 

Protokół Nr  31/2013 
ze wspólnego  posiedzenia Komisji do spraw Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego oraz Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 
Społecznych Rady Gminy Ryjewo  z  dnia  7 maja  2013 roku  

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 
 

1. Pan Józef Gutowski                - Wójt Gminy  
2. Pan Sławomir Słupczyński     - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 
3. Pani Małgorzata Zdunek         - Skarbnik Gminy 
4. Pani Małgorzata Kubic           - Sekretarz Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies              - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  
6. Pan Andrzej Zwolak               - Dyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie 
7. Pan Radosław Martyka           - Gminny Klub Sportowy „Relax” Ryjewo 

 
Posiedzenie poprowadził Przewodniczący Komisji ds. edukacji, który powitał zebranych na 
posiedzeniu oraz przedstawił tematykę obrad. 

 
Tematyka posiedzenia: 

1. Działalność na rzecz sportu w gminie. Informacja klubów sportowych oraz szkół 
prowadzonych przez gminę Ryjewo z działań podjętych w sprawie promocji sportu. 

2. Sprawozdanie z działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2012 rok. 
3. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
4. Sprawy bieżące. 

 
Ad.1. Działalność na rzecz sportu w gminie. Informacja klubów sportowych oraz szkół 
prowadzonych przez gminę Ryjewo z działań podjętych w sprawie promocji sportu. 
 
Informację przedstawił Pan Andrzej Zwolak – Dyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie: W roku 
2012 w klubie treningami objętych było: 
 
- z rocznika 2002 - 10 chłopców i 18 dziewcząt; 
- z rocznika 2001 – 10 chłopców i 11 dziewcząt;  
- z rocznika 2000 – 11 chłopców i 14 dziewcząt; 
- z rocznika 1999 – 10 chłopców i 11 dziewcząt; 
- z rocznika 1998 – 14 chłopców i 12 dziewcząt; 
- z rocznika 1997 – 12 chłopców i 13 dziewcząt; 
- z rocznika 1996 – 11 chłopców i 10 dziewcząt; 
  
Rocznik 1996 trenował do połowy roku, natomiast rocz. 2002 systematycznymi treningami 
został praktycznie objęty od września 2012. Klub współpracuje w szkoleniu z czołowymi 
klubami w Polsce tj. z MKS Vistal Łączpol Gdynia – jeżeli chodzi o dziewczęta oraz z 
MMTS Kwidzyn – w kategorii chłopców. Najlepsi nasi absolwenci kontynuują  swoje kariery 
w tych klubach. Do Gdyni przeszły 4 najlepsze zawodniczki rocz. 1996 – wszystkie one 
objęte były szkoleniem centralnym tj. były powoływane do kadry Polski juniorek młodszych. 
Na dzisiaj w kadrze została jedna nasza wychowanka, która  będzie reprezentować Polskę  na 
Mistrzostwach Europy, które odbędą się w sierpniu w Gdańsku.  Natomiast do Kwidzyna 
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poszło trenować  3 najlepszych zawodników. Wyniki jakie osiągnęły nasze drużyny w 
rozgrywkach ligowych przedstawiają się następująco: 
 
 - dziewczęta z rocznika 1996  zajęły 7 miejsce, 
- dziewczęta z rocznika 1997  zajęły 5 miejsce, 
- dziewczęta z rocznika 1996  zajęły 7 miejsce, 
- dziewczęta z rocznika 1999  zajęły 2 miejsce, 
- dziewczęta z rocznika 2000  zajęły 5 miejsce, 
- dziewczęta z rocznika 1996  zajęły 7 miejsce, 
- chłopcy z rocznika 1997  zajęły 7 miejsce, 
- chłopcy z rocznika 1999  zajęły 4 miejsce, 
- chłopcy z rocznika 1997  zajęły 7 miejsce, 
 
Ponadto braliśmy udział w wielu turniejach ogólnopolskich: 
- w Koszalinie dziewczęta z rocznika 98 zajęły 2 miejsce,  
- w Elblągu dziewczęta z rocznika 97 zajęły 3 miejsce, 
- w Elblągu chłopcy z rocznika 98 zajęły 3 miejsce, 
- w Elblągu chłopcy z rocznika 99 zajęły 4 miejsce, 
- w Sadlinkach dziewczęta z rocznika 98 zajęły 4 miejsce, 
- w Elblągu dziewczęta z rocznika 2001 zajęły 2 miejsce, 
- w Elblągu chłopcy z rocznika 2001 zajęły 1 miejsce, 
- w Gdańsku dziewczęta  z rocznika 2001 zajęły 3 miejsce, 
 
Sami  zorganizowaliśmy 5 turniejów ogólnopolskich   2 i 3 dniowych , w których zajęliśmy 
miejsca: 
- w turnieju Comenius Cup – dziewczęta z rocznika 1997 zajęły 2 miejsce, 
- w turnieju Comenius Cup – dziewczęta z rocznika 1998 zajęły 5 miejsce, 
- w turnieju Ryjewo Cup – chłopcy z rocznika 2001 zajęły 4 miejsce, 
- w turnieju Ryjewo Cup – dziewczęta z rocznika 2001 zajęły 3 miejsce, 
- w turnieju Ryjewo Cup – dziewczęta z rocznika 2002 zajęły 2 miejsce, 
 
Cyklicznie  w różnych kategoriach wiekowych nasze zawodniczki oraz nasi zawodnicy 
powoływani są do kadr wojewódzkich. W klubie zajęcia treningowe prowadzą trenerzy: 
- 2 – z I klasą trenerską, 
- 3 – z II klasą trenerska, 
- 1 – instruktor piłki ręcznej. 
Wszyscy związani z klubem (trenerzy, działacze, obsługa administracyjna i księgowa) nie 
pobierają  żadnych wynagrodzeń z tytułu pracy w klubie. Ze strony finansowej dochody i 
wydatki przedstawiały się następująco: 
- dochody – 65.095,00 zł 
- wydatki  – 66.001,85 zł 
 
Klub na swoją działalność  pozyskał z innych źródeł  35.095,00 zł. Dofinansowanie ze strony 
Wójta gm. Ryjewo wyniosło 30.000,0 zł i  stanowiło 46 % budżetu klubu. W minionym roku 
zorganizowaliśmy dla naszych zawodników obóz szkoleniowy w Dźwirzynie, który odbył się 
w miesiącu sierpniu. W klubie zajęcia treningowe prowadzą trenerzy: 
- 2 – z I klasą trenerską, 
- 3 – z II klasą trenerska, 
- 1 – instruktor piłki ręcznej. 
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Wszyscy związani z klubem (trenerzy, działacze, obsługa administracyjna i księgowa) nie 
pobierają  żadnych wynagrodzeń z tytułu pracy w klubie. Ważnym podkreślenia jest fakt, że 
praktycznie wszystkie koszty związane z zakupem dresów, obuwia sportowego oraz 
częściowo strojami meczowymi ponoszą rodzice młodych sportowców. Największe wydatki 
jakie ponosi klub to przejazdy, diety sędziowskie, częściowe koszty zakwaterowania i 
wyżywienia na turniejach, koszty uczestnictwa w rozgrywkach ligowych. Dziękuję władzom i 
radnym  naszej Gminy za pomoc udzielaną naszemu klubowi.  
 
Przewodniczący Komisji podziękował Panu Andrzejowi Zwolak za przedstawione informacje 
i poprosił o zabranie głosu Pana Radosława Martykę z GKS „Relaks Ryjewo”.  
 
Pan Radosław Martyka: W GKS „Relax” grają trzy drużyny. Dwie drużyny juniorów i 
jedna drużyna seniorów. Łączna liczba zawodników wynosi 80 osób. Drużyna seniorów 
trenuje cały rok natomiast juniorzy trenują w takich samych okresach jak rozgrywki czyli od 
marca do czerwca oraz od sierpnia do listopada. Drużyna seniorów w poprzednim sezonie 
zajęła 9 miejsce na 14 drużyn. Liczyliśmy na lepszą pozycję, ale niestety nie wyszło. Drużyny 
juniorskie również nie spisały się tak dobrze jak byśmy chcieli, ale mamy nadzieje, że w 
przyszłym sezonie będzie lepiej. Wpływ na taka sytuację ma na pewno fakt, że nie kładziemy, 
aż tak dużego nacisku na treningi juniorów. Związane jest to z brakiem drugiego trenera, 
który mógłby w całości poświęcić swój czas na juniorów. Dotacja, którą klub otrzymał z 
budżetu gminy w roku poprzednim  w wysokości 55 tyś. zł przeznaczona została na min. 
opłaty sędziowskie, w wysokości 10 tyś. zł i opłaty uiszczane do związku w wysokości 5 tyś. 
zł. Bardzo wysokie koszty pochłaniają wyjazdy na rozgrywki. W poprzednim sezonie 
wydatkowaliśmy ok. 10.500 zł na transport. Z planów jakie mamy, to rozbudowa 
infrastruktury boiska a konkretniej budowa szatni. 
  
Przewodniczący Komisji:  Dziękuję za przedstawione informacje. Niestety po raz kolejny z 
zaproszenia nie skorzystały kluby z Trzciana i Straszewa.  
 
Pan Radosław Martyka:  Trochę niezręcznie jest mi poruszać ten temat tym bardziej, że nie 
ma przedstawicieli klubu sportowego z Trzciana, ale w trakcie ostatniego meczu drużyny 
juniorów doszło do nieprzyjemnej wymiany zdań. Drużyna z Trzciana używała wulgarnych 
określeń w stosunku do zawodników z Ryjewa. Przykre było tym bardziej to, że udział w tym 
brał również trener drużyny z Trzciana. W związku z tym zajściem w najbliższych dniach 
odbędzie się posiedzenie komisji dyscyplinarnej w Malborku w celu wyjaśnienia całego 
zajścia.   
 
Pan Andrzej Zwolak: Warto zwrócić uwagę na zachowanie uczniów z górnego terenu, bo 
zachowanie z boiska przekłada się na zachowanie w szkole, które jest coraz bradziej 
agresywne.   
 
Pan Kazimierz Zima: Cieszymy się, że rozwija się działalność klubów sportowych i 
młodzież ma gdzie spędzać czas. Z tych dwóch sprawozdań widzimy, że dotacja jest 
wykorzystywana prawidłowo. Za taką postawę należą się wyrazy uznania i podziękowanie za 
emocje jakie mamy, jako kibice w trakcie rozgrywek. Szkoda jednak, że takie zachowania jak 
w Trzcianie psują wizerunek klubów sportowych. To, że oba klubu z górnego ternu nie 
uczestniczą w spotkaniach od kilku lat też o czymś świadczy. 
 
Przewodniczący Komisji podziękował przedstawicielom klubów za złożone informacje.  
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Ad.2. Sprawozdanie z działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2012 rok. 
Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie informacji Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Pana Adama Mączyńskiego. 
 
Pan Adam Mączyński: W 2012 roku na świadczenia rodzinne plan wykorzystano w całości, 
w kwocie 2.540,942,00 zł. Największym działem w ramach świadczeń rodzinnych są zasiłki 
pielęgnacyjna 644.436,00 zł, zasiłki rodzinne 633.589,00 zł oraz fundusz alimentacyjny 
358.598,00 zł. W 2012 roku złożonych zostało 95 wniosków o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego z czego na trzy wydano decyzję odmowną. Na dodatki mieszkaniowe 
wypłacono kwotę 109 tyś. zł. W zakresie dożywiania wydatkowano kwotę w wysokości 
90.322,00 zł. Z dożywiania korzystało 310 dzieci i 6 dorosłych.  
 
Przewodniczący Rady: W okresie długiego majowego weekendu na terenie Ryjewa 
zauważyć można było osobę bezdomną, która zachowywała się w sposób nieodpowiedni. 
Wiemy, że interweniowała Policja. Czy jest jakiś sposób, żeby np. taką osobę skierować do 
ośrodka dla osób bezdomnych? 
 
Pan Adam Mączyński: Osoba, o której mowa, była już trzykrotnie kierowana do ośrodka dla 
osób bezdomnych. Niestety z uwagi na fakt, iż  posiada ona miesięczny dochód, gdyż posiada 
emeryturę, zobowiązana jest częściowo opłacać swój pobyt w takim ośrodku i może to jest 
powód dla którego się do tego ośrodka nie stawia.  Ośrodek pomocy społecznej nie może nic 
więcej w tej sprawie zrobić. Nie można na siłę kogoś skierować do takiego ośrodka, a osoba 
ta nie jest ubezwłasnowolniona.   
 
Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawione informacje.  
 
Ad.3. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
- Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Ryjewo, przedstawiła Pani Małgorzata Kubic, która poinformowała, iż główna 
zmiana dotyczy usługodawcy, gdyż po likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania” 
wszelkie obowiązki z tym tematem związane przejął Urząd Gminy. Nowym wymogiem 
ustawowym jest ustalenie minimalnego poziomu usług. Zmieniliśmy  także zapis sprzedaży 
wody na tzw. kartę. Sprawa ta dotyczyć będzie osób zalegających w opłatach, które będą 
miały złożone nowe liczniki.  
 
Radna Barbara Wolak: Jaki koszt jest  takiego licznika? 
 
Pani Małgorzata Kubic: Jest to koszt 380 zł. Początkowo chcemy kupić 10 szt.                                 
i zamontować u największych dłużników. 
 
Radny Marek Górecki: Przy pompowaniu wody do ostatniego pożaru w Jałowcu, można 
było zauważyć bardzo słabe ciśnienie w hydrantach. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Mamy w planie wykonanie przeglądu hydrantów na terenie 
gminy, bo podobną sprawę zgłoszono na posiedzeniu Komisji Rolnictwa.   
 
Radna Barbara Wolak: Warto byłoby sprawdzić gdzie jest potrzeba zamontowania 
dodatkowych zasuw, by w przypadku awarii nie odcinać wodę zbyt dużej liczbie domów. 
Dobrze byłoby częściej płukać sieć wodociągową, bo na końcach wodociągu często jest 
brudna woda.  
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Pani Małgorzata Kubic: Chcemy przygotować wieloletni program modernizacji urządzeń 
wod - kan  i przy okazji tego wpiszemy te przeglądy do programu. 
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał.  
 
- Projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych przedstawił Pan Józef 
Gutowski, który poinformował, iż zgodnie z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach przedsiębiorstwa, które chcą wywozić ścieki muszą mieć pozwolenia z 
gminy z terenu której chcą wywozić ścieki od mieszkańców.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
- Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Ryjewo przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż uchwała 
określa wykaz wszystkich przystanków autobusowych i punktów przystankowych jakie są na 
terenie naszej gminy. Uchwała określa również, obowiązki dla przewoźników, czyli min. 
regularne informowanie o zmianach rozkładu jazdy.  
 
-  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 grudnia  2012  roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013 przedstawiła Pani 
Małgorzata Zdunek, która  poinformowała, iż do budżetu wpłynęły środki z dofinansowania 
budowy szkoły w kwocie 405 tyś. zł. Z uwagi na fakt, że nie otrzymamy dofinansowania na 
budowę boiska leśnego, kwotę spłaty kredytu za tą inwestycję pokryliśmy ze środków które 
wpłynęły na szkołę. Pozostałą część z kwoty 405 tyś. zł przeznaczyliśmy na odśnieżanie, 
które w okresie od stycznia do końca kwietnia przewyższyło plan o 20 tyś. zł. Kolejne  16 tyś. 
zł przeznaczyliśmy na wykupienie drogi od PKP. 1.800 zł przekazano dwóm jednostkom OSP 
w Straszewie i w Ryjewie a 25 tyś. zł przeznaczono na spłatę odsetek  a resztę środków w 
kwocie 69.375 tyś. zł przekazano szkołom.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
Pani Małgorzata Kubic: Na kolejną sesję przygotujemy, projekt uchwały dotyczącej dotacji 
dla niepublicznych przedszkoli z uwagi na fakt, iż uchwałę podjętą w marcu uchyliła 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Gdańsku. Zdaniem Izby nie możemy mieć zapisu, że 
dotacje wyliczamy na podstawie gminy z powiatu kwidzyńskiego tylko musimy wpisać 
precyzyjnie z jakiej gminy będziemy korzystać. Początkowo chcieliśmy odwołać się od tej 
decyzji z uwagi na fakt, że zapis dotyczący gminy z terenu powiatu kwidzyńskiego mieliśmy 
już w kilku poprzednich uchwałach i nigdy do zapisu tego nie było zarzutu, otrzymaliśmy 
jednak opinię prawną, która mówi o tym, że musimy wpisywać konkretne dane gminy.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Na kolejnej komisji będziemy chcieli przedstawić projekt 
uchwały dotyczącej zwolnień od podatku odnoszących się do przedsiębiorstw. Uchwała ta 
jest konsekwencją rozmowy z przedsiębiorcami z terenu naszej gminy, którzy chcą rozszerzać 
swoją działalność. Zwolnienia te będą miały związek z ilością zatrudnionych pracowników z 
terenu naszej gminy. Maksymalna wysokość zwolnienia będzie wynosić 60%. 
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Ad.3. Sprawy bieżące. 
Pan Sławomir Słupczyński: Do Wójta Gminy wpłynęło podanie Pani Stefanii Pelcer 
dotyczące kupna działek nr 331/2 o pow. 0,0123 ha oraz działki nr 331/3 o pow. 0,0324 ha 
położonych w miejscowości Straszewo.  
 
- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż tych działek. 
 
Pan Józef Gutowski: Chcielibyśmy powrócić do podania Pana Eugeniusz Miklewicza, 
dotyczącego wykupu działki nr 403/2. Jest to działka na targowisku w Ryjewie, która miałby 
służyć jako wjazd na posesję Pana Miklewicza. Komisja rolnictwa nie wyraziła zgody na 
sprzedaż z uwagi na fakt, iż istnieje wjazd na tą działkę z drugiej strony.  
 
- Radni nie wyrazili zgody na sprzedaż tej działki. 
 
Przewodniczący Rady:  Do Rady wpłynęły dwa pisma dotyczące wsparcia finansowego. 
Jedno pismo z Sołectwa Jałowiec dotyczące wsparcia remontu bieżącego dróg, i tu niestety 
nie ma możliwości dofinansowania z uwagi na brak środków w budżecie. Drugie pismo 
dotyczy Szkoły Podstawowej w Straszewie  i chodzi o wsparcie bieżącej działalności. 
Wiemy, że chodzi o niezbędne wydatki bez których szkoła nie może funkcjonować. W tej 
sytuacji Pan Wójt jako wykonawca budżetu będzie starał się te środki zabezpieczyć.   
 
Przewodniczący Rady: Na najbliższą sesje zaprosiliśmy przedstawicieli zarządców dróg 
zarówno ze Starostwa jak i z Zarządu Dróg Wojewódzkich. Mamy nadzieje, że otrzymamy 
konkretne informacje co do planów remontowych dróg na naszym terenie, bo stan 
szczególności dróg wojewódzkich jest tragiczny. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Drogi powiatowe na terenie naszej gminy są już naprawione 
więc zapewne przedstawiciel Starostwa będzie. 
 
Radna Barbara Wolak: Mieszkańcy skarżą się na  stan dróg wojewódzkich. W 
szczególności droga wojewódzka w kierunku Jałowca i Gurcza jest w bardzo złym stanie. 
Mieszkańcy skarżą się, że są trudności z przejazdem, nie wspominając już o jeździe rowerem. 
Obiecano nam, że drogę ta będzie sukcesywnie remontowano,  po 600 metrów rocznie, ale nic 
nie zostało zrobione. Powinniśmy cały czas monitować i pisać, bo może wtedy cokolwiek uda 
się zrobić.   
 
Pan Sławomir Słupczyński: Byliśmy na spotkaniu z Marszałkiem na którym przedstawiłem 
nagranie wideo ze stanu naszych dróg ale niestety Marszałka zbytnio stan ich nie przejął. 
Oczywiście będziemy monitować, ale istnieje obawa, że z czasem drogi te Urząd 
Marszałkowski będzie chciał przekazać powiatom i gminom i to my wtedy z budżetu gminy 
będziemy musieli je naprawiać.  
 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący obrad podziękowała wszystkim 
za udział w spotkaniu i zamknął posiedzenie.  
 
Na tym protokół zakończono. 
  

Przewodniczący Komisji 
Andrzej Barcik 
Barbara Wolak 


